
  
 
 
 
 
 
de voorzitter van de Raad 
 
VRAGEN RAADSLID / FRACTIE: E. Jonker / GroenLinks 
 
ONDERWERP:    Statiegeld kleine flesjes en blikjes 
 
TOELICHTING 
 
Zwerfafval is een probleem, zowel landelijk als lokaal in onze gemeente. Dat het een pro-
bleem is en dat inwoners zich er aan storen blijkt ook uit de met regelmaat gestelde schrifte-
lijke vragen. Een groot deel van dit zwerfafval bestaat o.a. uit kleine flesjes en blikjes. Laat 
hier nu een mooie oplossing voor bestaan. Namelijk statiegeld op blikjes en plastic flesjes. 
 
Uit onderzoek van advies- en onderzoeksbureau CE Delft, blijkt dat, afhankelijk van onder 
meer de wijze van inzamelen en de hoogte van het statiegeld, er tussen de 70 en 90 procent 
minder kleine flesjes en blikjes in het zwerfafval komen. Wat ook weer betekend dat er tus-
sen de 0.5 en 6 miljoen plastic flesjes per jaar minder in de zee terecht komen. 
Zo blijkt bijvoorbeeld Noorwegen volgens de krant Trouw in staat om 87% van alle blikjes en 
frisdrankflessen te laten retourneren. Dankzij statiegeld en een milieuheffing.  
 
Nu geeft NOS teletekst zelfs aan dat steeds meer Nederlandse gemeenten voor het heffen 
van statiegeld zijn op kleine flesjes en blikjes. Een mooi streven, wat zelfs extra werk ople-
vert. Zo blijkt het dat er al 101 organisaties, waarvan 29 gemeenten zich al bij het Recycling 
Netwerk Benelux hebben aangesloten om hier iets aan te doen. Namelijk onze regering hou-
den aan zijn belofte dat zij het ‘meest groene kabinet ooit’ zouden worden.  
 
Simpel weg omdat dat niet kan zonder uitbreiding van het statiegeld. En omdat de economie 
niet als ‘circulair’ bestempeld kan worden zolang duizenden plastic verpakkingen weglekken 
uit de grondstoffenstroom. Daarom vraagt de alliantie op 15 maart tijdens een Algemeen 
Overleg Circulaire Economie hiervoor aandacht.  
 
Echter bij de alliantie staat de gemeente Terneuzen (nog) niet… 
 
Daarom de volgende vragen; 
 

 
Vragen (art. 39 RvO) 
 

 
Antwoorden van Burgemeester en Wethouders 

1 Is het college van Burgemeester en 
Wethouders het met GroenLinks eens 
dat hier een mooie kans ligt om 
zwerfvuil tegen te gaan? 
 

1 Ja.  
 

2 Kan het college aangeven of zij zich  
kunnen vinden in het standpunt van 
uitbreiding van het statiegeld voor 
kleine plastic flesjes en blikjes?  
 

2 Ja. Statiegeld op kleine flesjes en blikjes heb-
ben invloed op het gedrag van consumenten 
bij het veroorzaken van zwerfafval. Een finan-
ciële prikkel om kleine flesjes en blikjes in te 
leveren in plaats van deze weg te gooien of 
achter te laten kunnen een positieve invloed 
hebben op het gedrag van consumenten bij het 
veroorzaken van zwerfafval. 
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Vragen (art. 39 RvO) 
 

 
Antwoorden van Burgemeester en Wethouders 

3 Zo ja, is het college bereidt om te on-
derzoeken of zij willen aansluiten bij 
het Recycling Netwerk Benelux? 
 

3 Dit dient verder onderzocht te worden. Momen-
teel is er een lobbynetwerk onder de naam 
Statiegeld Alliantie opgericht door onder ande-
re Recycling Netwerk Benelux en een aantal 
milieuorganisaties. Een aantal gemeenten 
heeft zich inderdaad bij deze alliantie aange-
sloten.  
De Vereniging Nederlandse Gemeenten on-
derzoekt ook de mogelijkheden met betrekking 
tot statiegeld op kleine flesjes en blikjes. Daar-
bij worden de verschillende initiatieven, waar-
onder de Statiegeld Alliantie, meegenomen. 
Wij geven er de voorkeur aan het advies van 
de VNG te volgen. De bedoeling is om dit on-
derwerp op Zeeuws niveau samen op te pak-
ken.  

R  
Datum vragen: 10-1-2018 
 
 
 
Namens deze(n) 
 
 
 
 
 
Raadsgriffier gemeente Terneuzen 

  
Datum antwoorden: 30 januari 2018 
 
Verzonden:  
 
Burgemeester en Wethouders van Terneuzen, 
 
secretaris, burgemeester, 
 
 
 
J.G. Princen             J.A.H. Lonink 

    

 
 
 


